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♥ ♥ ♥   De voorzitter aan slag 

Jan Jaring Dooper 

 

Beste bridgers, 
 

Het seizoen 2022-2023 is al weer in volle gang. Allereerst kunnen we 
terugkijken op een geslaagde 20e editie van de Snitsimmer kroegendrive. 
80 deelnemende paren en een prachtige zonnige dag. De rekenkamer 
werd wel behoorlijk getest op stressbestendigheid, aangezien sommige 
uitslagen op onverklaarbare wijze uit het bestand waren verdwenen en 
handmatig opnieuw moesten worden ingevoerd. Met vertraging kon toch 

rond 18 uur de uitslag bekend worden gemaakt. Dit jaar eindelijk weer een Sneeker paar als 
winnaars. (zie verderop) 
 
De deelname aan de competities is ook naar wens; in Sneek spelen we in twee of drie lijnen, in IJlst is 
de enige lijn ten opzichte van vorig jaar met ruim 60 % uitgebreid. En het lukt ook steeds om invallers 
te vinden, zodat we tot nu toe slechts één keer een zitting met een stilzittafel hebben gehad. Wel is 
het voor de competitieleiders handig dat zij in noodgevallen kunnen terugvallen op een invalpaar. 
Dus speel je als paar niet mee in een competitie, maar je zou wel willen invallen, geef het dan door 
aan de betreffende competitieleider of aan mij (06-49831409). 
 
Een belangrijk punt van aandacht voor het bestuur is het ledenaantal. Dit daalt nog elk jaar. Hadden 
we twee jaar geleden nog 190 leden, nu is dat nog bijna 160. Dit komt vooral doordat er geen 
instroom is van beginnende bridgers, terwijl de uitstroom door ziekte, ouderdom en sterfte wel 
doorgaat. Daarom hebben we het initiatief genomen om samen met de Bridgesociëteit een 
ledenwerfactie te starten. Wij bieden gezamenlijk een gratis introductiecursus bridge aan en hopen 
zo met name onze belangrijkste doelgroep (60+-ers) kennis te laten maken met het mooiste 
kaartspel. Er is een folder gemaakt, een aanplakbiljet ontworpen en we hopen een interview met 
Groot Sneek te hebben. Op de competitiemiddagen en -avonden en via de mail houden we jullie op 
de hoogte. 
 
Let op!!! Op 11 november as. hebben we dan eindelijk de feestdrive met voorafgaand een maaltijd. 
Op deze dag is het 84 jaar geleden dat Vereniging Bridgeclub Sneek werd opgericht en dat leek ons 
een geschikte dag om de feestdrive te organiseren. We hopen dat jullie in de gelegenheid zijn om te 
komen. Deelname is gratis voor leden. We hopen op een geslaagde avond met elkaar. Opgeven kan 
door de intekenlijst op de club in te vullen of een mailbericht sturen naar bc sneek.ijlst@gmail.com 
 
Tenslotte wil ik alle vrijwilligers bedanken voor hun inspanningen voor de club. 
Veel leesplezier en een fijn bridgeseizoen. 
 



♠ ♠ ♠ ♠  Interview 

De blues van Lex. 
Als ik de hal van de woning binnenloop, valt mijn oog op een vitrine 
met allemaal poppen erin. Voor de poppen liggen kaartjes met 
namen. 
‘Die heeft mijn vrouw allemaal zelf gemaakt. Dat is een grote hobby 
van haar. De kleinkinderen vonden dat de poppen een naam 
moesten krijgen, vandaar de naamkaartjes.’ 
Schitterend zijn ze, kleurig, prachtige kledij en in verschillende 
maten en afmetingen. 
 
Rutger Hauer 
Lex (74, getrouwd met Froukje, en inmiddels ook opa) is geboren in 
Dordrecht, maar opgegroeid in Leeuwarden in een gezin met drie 
broers en één zus. Hij heeft diergeneeskunde in Utrecht gestudeerd 
en werkte aldaar als wetenschappelijk medewerker. ‘Ik ben meer 
een man van de wetenschap dan van de praktijk. Maar ook daarin 
(hij is veearts geworden) heb ik me prima vermaakt hoor.’ Hij heeft 

echt genoten van zijn studie en is voor bijna alles cum laude geslaagd, mede dankzij een heel goed 
geheugen.  
Via zijn schoonvader, die een praktijk in Sneek had, werd hij gevraagd om daarin mee te doen. Er was 
een vacature en men kende hem van zijn stagetijd die hij daar had doorgebracht. (‘Zo kon ik nog een 
lekkere cent bijverdienen: met het spuiten tegen MKZ.’). Zijn vrouw Froukje wilde wel terugkruipen 
naar Friesland, ze komt uit Sneek, dus het besluit was snel gevallen. Hij werd hier dierenarts. Het was 
een gemengde praktijk: kleine huisdieren en landbouwdieren. De laatste was de afdeling van Lex. ‘Ik 
heb veel met paarden gewerkt, vooral met Friese paarden. Zo ben ik Rutger Hauer een keer 
tegengekomen. Wel van een afstandje hoor! Die hield ook van Friese paarden.’ 
In zijn vrije tijd mag Lex graag zeilen. Zijn vrouw Froukje heeft in haar jeugd veel aan wedstrijdzeilen 
gedaan. Het zeiljacht is 10 jaar geleden verkocht ivm fysieke klachten. Nu varen ze alweer 12 jaar in 
een motorboot. Met hun gezin hadden ze al snel een eigen boot. Daarmee gingen ze op vakantie 
naar Denemarken. Nu ze met zijn tweeën zijn, varen ze nog steeds. Meestal naar Scandinavië 
(Noorwegen en Zweden) en naar Polen.  
 
Bridgen 
Lex heeft leren bridgen van zijn ouders, samen met zijn broer. Die was 9 en hij was 10. Ze waren al 
gewend aan kaartspelletjes zoals hartenjagen. ‘Het was een goede leeftijd om het te leren. Maar het 
was wel een ouderwets systeem, dat gebaseerd was op tricks. Met 2,5 tricks mocht je openen.’ Hij 
voetbalde toentertijd bij Frisia. Die organiseerde bridgeavondjes. Lex en zijn broer werden nogal eens 
gevraagd om een stilzit te voorkomen. Ze gingen bijna altijd met een prijs naar huis! In zijn 
studententijd raakte het bridgen op een laag pitje en de studenten hielden eigenlijk alleen van 
klaverjassen. Hij gaf zelf de voorkeur aan voetballen (‘Ik heb best hoog gespeeld maar wel op 
amateur niveau.’) 
Toen hij eenmaal in Sneek beland was, belde zijn schoonmoeder hem. Haar partner was ziek 
geworden en of hij zin en tijd had om in te vallen. Dat was zo rond 1979/1980. Ze speelden toen bij 
Piso. De partner werd helaas niet beter, dus Lex bleef met zijn schoonmoeder bij de club spelen. Het 
ging goed, ze kwamen al snel in de A-lijn terecht. 
‘Ik vond het heel leuk. Ik las toen de boekjes van Sint en Schipperheim en dacht. Wat zit dat spel toch 
mooi logisch in elkaar. Mijn schoonmoeder vond inmiddels dat ik voor haar veel te goed was en dat 
ik een nieuwe partner moest zoeken. Daarom ben ik gaan spelen met Simon Hemmes, Nico Poeisz en 
Theo Groenewold. En met die laatste twee speel ik nog steeds!’  



Zijn betonnen geheugen was ook hier een groot voordeel. Hoewel het wel een knauw heeft 
gekregen. In 1996 kreeg hij een auto-ongeluk. Zijn goede geheugen kwam weer helemaal terug, maar 
niet meer zo goed als het voor die tijd was. 
 
Speciale spellen 
Wat hij leuk aan bridgen vindt, is in de loop der tijd wel veranderd. Inmiddels vindt hij het leukst om 
zijn tegenstanders goed in te schatten. Welke kaarten heeft de tegenstander in zijn/haar hand? En 
vooral: hoe moet hij spelen om het de tegenstander zo moeilijk mogelijk te maken. 
Lex speelt bij onze club in drie competities: de beide maandagavonden en de woensdagmiddag. 
Daarnaast is hij ook lid van De Zeerob (Groningen). ‘We spelen er met een Sneker team: Domien, 
Henk, Willem, mijn broer Jan en ik.’ Hij speelt ook 2e divisie viertallen met twee Zeerobbers en Theo, 
Domien en Henk. En ik speel daar intern ook nog met mijn broer Joost. ‘Ik heb inmiddels al heel wat 
prijzen gewonnen’, lacht hij. 
Welke spellen zijn hem bijgebleven? 
‘Ik speelde een keer met Gemengde Paren met Marijke van de Bogert tegen de ‘beroemde’ Simon de 
Wijs. Wij dubbelden een contract van hem en tot mijn verbijstering ging dat down. Dat ben ik nooit 
meer vergeten. Dat geldt ook voor een spel tegen het kampioens(echt)paar Bep Vriend en Anton 
Maas. Zij dubbelden onze 1 Sans en maakten, onvoorstelbaar bijna, een fout! Daardoor maakten wij 
het contract. Dat is me ook altijd bijgebleven. 
En tot slot een spel dat ik met Theo speelde. Ik opende met 1 Sans. De tegenpartij bood mee tot de 
manche van 4 schoppen, Theo bood 4 Sans als uitnemer: ik moest mijn beste lage kleur bieden. We 
kwamen in 5 ruiten en ik maakte dat. Door al dat tussenbieden kon ik de kaarten van de 
tegenstanders perfect lezen en wist ik precies hoe die kaarten verdeeld zaten. 
 
Zandstra-trofee 
Lex was aangenaam verrast, zo zegt hij, 
toen hij hoorde dat hij zich voor dit jaar 
de eigenaar van de Zandstra-trofee mag 
noemen. Hij had er niet op gerekend en 
vindt het leuk om hem te krijgen. 
‘Ik doe ook best wel veel, eigenlijk soms 
ongemerkt, zo tussen neus en lippen 
door. Ik heb het zelf niet eens altijd in de 
gaten.’ 
Hij arbitreert op de woensdagmiddag (en 
ook op sommige avonden). Het zijn vaak 
geen moeilijke gevallen: verzaken of voor 

- de beurt uitkomen, maar het 
kost altijd. ‘Ik ben toch even 
afgeleid en uit mijn spel gehaald. En ik kan nu eenmaal niet twee dingen tegelijk doen,’ lacht 
hij. Dat laatste is soms ook een voordeel. Lex kan zich heel goed focussen, zelfs met de 
grootste herrie om hem heen. Dat was een grote hulp bij zijn studie, hij was niet gauw 
afgeleid. 

- Hij heeft 3 termijnen lang (9jaar) als penningmeester in het bestuur van de club gezeten. Hij 
is, deels tegelijkertijd, ook 8 jaar lang bestuurslid van het district geweest. ‘Dat is ook vaak 
een gevoel. Ik heb mijn leven lang in allerlei bersturen gezeten, al in mijn studententijd. 
Iemand moet het doen. Die verantwoordelijkheid voel ik nu eenmaal, en ik vind het niet erg 
om te doen. Ik hou ervan als dingen goed op hun plek vallen. Organiseren vind ik leuk om te 
doen en ik heb ook nog een beetje verstand van automatiseren. Heb je de boel eenmaal op 
orde, dan gaat het ook makkelijk. 



- Hij is lid van de TC (technische commissie). Alle vijf competities moeten in goede banen 
geleid worden. De promotie- en degradatieregeling wordt vastgelegd; het 
wedstrijdreglement. Inspelen op verschuivingen, ziekte, uitval, etcetera… 

- Hij is competitieleider. Hij heeft de cursus A (standaardarbitrage) en B (met name ethische 
kwesties) in een keer gedaan, met goed gevolg natuurlijk. ‘Een rekenprogramma bestond 
toen nog niet, dat was dus een hele klus. In mijn tijd in het bestuur hebben we de 
dupliceermachine aangeschaft. Dat was eerst nog een hele discussie: scheve 
kaartverdelingen en dergelijke. Maar als je nieuwe kaarten schudt, gebeurt hetzelfde. 
Ik heb die schudmachine nog zelf uit Utrecht opgehaald. Er zat geen enkele instructie bij, ik 
moest me er maar mee redden. Inmiddels hebben we wel greep op de nukken van dit 
apparaat. Hij is 12 jaar oud; gelukkig is er geld gereserveerd voor een nieuwe.’ 

- Hij zorgt op dit moment voor ons huidige rekenprogramma., inclusief het basisstation en de 
kastjes. ‘Je moet het een beetje kennen,’ zegt Lex. In augustus worden in dat programma de 
competities aangemaakt: de verdeling van de speelronden over het hele jaar; de indeling van 
de paren; eventuele wijzigingen verwerkt. Hij maakt elke keer een zitting aan.. ‘Dat doe ik 
thuis, het programma staat ook op mijn eigen computer. Dan maak ik ook de loopbriefjes.’ 
Na afloop wordt er elke keer een back up gemaakt. En natuurlijk wordt ervoor gezorgd dat er 
een uitslag komt! 

- Lex helpt ook mee met de organisatie van de SnitSimmer. ‘Er komt wel veel tegelijk op mijn 
bordje, zo aan het begin van het nieuwe seizoen. Maar ervaring en routine helpen wel!’ 

 
Een laatste vraag  
Die brandt nog op mijn lippen. Het is mij namelijk opgevallen dat Lex aan de bridgetafel nooit op de 
vier poten van zijn stoel zit, maar achterover leunt op de stoel met twee van de poten. Waarom doet 
hij dat? Lex moet hartelijk lachen als hij deze vraag hoort. Het antwoord is simpel: ‘Ik krijg anders last 
van mijn rug. Dat heb ik al vanaf mijn 16e jaar. Ik ben toen in een keer enorm de lucht ingeschoten. 
Het is dus geen teken van desinteresse. Ik heb er last van gehad sinds ik op voetbal was. Nadat ik 
daarmee gestopt was, werd mijn rug beter, maar het ‘hangen in de stoel’ heb ik nog steeds nodig om 
rugpijn te voorkomen.’ 
 
De blues 

Voor ik naar huis terugga, lopen we nog eerst naar een 
andere kamer waar een prachtige, witte piano staat. Die 
piano is nog van zijn moeder geweest en is inmiddels al 
meer dan 100 jaar oud. Hij heeft de twee wereldoorlogen 
overleefd, omdat hij een messing klankbord heeft, geen 
houten.  
Lex: ’Tijdens de Eerste Wereldoorlog werden alle 
klankborden van hout gemaakt, metaal was toen voor de 
oorlogsindustrie. Die houten klankborden werden in de 
Tweede Wereldoorlog allemaal gesloopt. De mijne is van 
messing, mijn moeder kreeg de piano in 1920 en die was 
toen al enkele jaren oud.’  
Ondanks dat Lex nooit pianoles gehad heeft, speelt hij 
goed.  
‘Ik wilde geen klassiek piano leren spelen; mijn muziek was 
de popmuziek en dan vooral de blues. Dat is mijn muziek. 
Ik heb in een schoolbandje gespeeld en ook nog in een 
aantal andere bands, maar dan altijd gitaar. Ik ben zelfs een 

aantal jaren barpianist geweest in hotel Lunia. Ja, ja…’ 
Hij demonstreert het meteen en met de heerlijke bluesklanken nog in mijn hoofd fiets ik weer naar 
huis. 



♠ ♥ ♦ ♣  Mededelingen en wetenswaardigheden 

• Meesterpunten 
Harrie Burmania overschreed onlangs tijdens een 
maandagse bridgeavond op onze club de grens van 
100.000 (ja echt waar!) meesterpunten. Jan Jaring had 
ter gelegenheid daarvan een eremedaille laten maken 
die hij vergezeld van de welgemeende felicitaties aan 
Harrie overhandigde. 
 

• Cursus Arbitreren. (CA) 
Het district Fryslân van de NBB is van plan om (bij 
voldoende deelname) de cursus CA te organiseren. Dit 
is een cursus waarbij je je verdiept in de spelregels 
zoals de NBB ze heeft opgesteld en zoals  wij ze op de 
club hanteren. Heb je de cursus met goed gevolg 
afgelegd, dan kun je arbitreren op de club. Heb je 
interesse, neem dan contact met Jan Jaring Dooper op 
(06-49831409). 
 

• Kaartje voor zieke leden of om andere redenen 
Voorheen was het gebruikelijk dat er een mooie kaart werd uitgezocht wanneer een lid ziek was, 
waar iedereen die aanwezig was op de clubmiddag of -avond zijn of haar naam kon schrijven. In de 
coronatijd zijn we hier van afgestapt. In plaats hiervan wordt nu namens alle leden een kaartje 
gestuurd. Dit wordt verzorgd door Lusy Faber. 
 

• Districtswedstrijden 
- Viertallencompetitie in Joure.  Namens de club spelen Aaltje, Steven, Angeline, Dieuwke en 

Willem mee in de viertallencompetitie, eerste klasse. 
- Open Paren competitie in Joure.  In de open parencompetitie zijn er op dit moment een 

oneven aantal paren die deelnemen. Er wordt één keer per maand gespeeld op 
woensdagavond. Heb je als paar alsnog zin om mee te doen, neem dan contact op met Jan 
Jaring Dooper (06-49831409). 

 

• Bestuurssamenstelling 
Op de Algemene Ledenvergadering hebben Geertje Pasma (secretaris) en Bennie Regeling 
(penningmeester) zich voor nog een periode van drie jaar beschikbaar gesteld als bestuurslid. De 
vergadering heeft dit met enthousiasme begroet. 
 

• Gids voor Bridge. 
Onlangs kwam onze voorzitter dit boekje tegen. Het is geschreven door Rob Stravers en wordt 
uitgegeven door de NBB. Het beschrijft op een gemakkelijk leesbare manier hoe je als speler kunt 
voorkomen dat de arbiter aan tafel moet worden ontboden. Ook staat beschreven of en wanneer je 
de arbiter mag/moet roepen. Het is een echte aanrader en het kost maar twee euro. Op de club ligt 
een intekenlijst voor belangstellenden. De club zorgt er dan voor dat het wordt besteld. 
 

• Contributienota 
Onlangs hebben jullie via de mail de contributienota voor het seizoen 2022-2023 ontvangen. Wat 
direct opviel is dat de contributie is verhoogd van 60 naar 70 euro per lid. Deze verhoging was nodig 
omdat de NBB  nu vijf euro per lid  meer in rekening brengt omdat ze nu btw plichtig is. De 
Schuttersheuvel heeft de zaalhuur ook moeten verhogen om begrijpelijke redenen. Omgerekend per 
lid is dit ook vijf euro. Omdat onze vereniging bij een normaal jaar toch al licht negatief draait was de 



verhoging dus onontkoombaar. De ALV stemde dan ook massaal de begroting, waarin de verhoging 
was opgenomen, goed. 
 

• Rabobank clubsupport 
Aan deze jaarlijkse actie voor verenigingen hebben we dit jaar ook weer meegedaan. Het heeft ons 
bijna 107 euro opgeleverd. Dit bedrag gaan we besteden aan de ledenwerfactie. 
 

• Invallers – partner gezocht 
Maandagavond 7-1 tafels Invallers: 
A/B Klaas Looper (06-17755921) 
A Henk v d Wal (06-20199259) 
B Durk Keegstra (0515-418080) 
A/B Jan v. Berkum (06-40226146) 
A Harry Burmania (06-46586550) 
Maandagavond 6 tafels 
B Durk Keegstra (0515-418080) 
A Simon Speelman (06-20412568) 
A/B Jan v. Berkum (06-40226146) 
A Harry Burmania (06-46586550) 
A Henk v.d. Wal (06-20199259) 
Woensdagmiddag 
A/B Klaas Looper (06-17755921) 
Woensdagavond 
A Jan v.d. Laan (0515-781188) 
A Henk v.d. Wal (06-20199259) 
Dit overzicht kun je ook vinden op onze website: Toets: “ bc sneek ijlst” in, 
Dan:  “B.C.Sneek/IJlst: homepag” aanklikken, Dan “zie alle berichten” aanklikken 
Dan naar onderen scrollen en ” 2”  aanklikken.Dan naar boven scrollen en “lees artikel ”bij    
“Invallers-Partner gezocht” aanklikken 
 

 
 

♠ ♥ ♦ ♣  Uitslagenlijst Snitsimmer.  
Terug van weggeweest: de SnitSimmer. Corona strooide 
roet in het eten, maar dit jaar was ie er weer. En hoera: 
eindelijk een Sneker paar als all over winnaar: de besten 
van de editie 2022: Sjoeding en Esther. 
De overige beste Sneeker paren: 
A lijn: 3e Harry Burmania en Willem Flisijn (Leeuwarden) 
B lijn: 4e Corrie en Theo 
C lijn: 1e Aukje en Eelkje 

 

 

 

 

 


